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בס"ד כמנהגנו להביא מידי שבוע דבריו של רב 

אשר כתב או התבטא על נושא של מצות כיסוי 

הראש, השבוע נביא מדבריו של הגאון רבי יצחק 

 יוסף שליט"א.

הרב כידוע אומר את דעתו ההלכתית ללא משוא 

פנים וכמו ששמענו לאחרונה שהתבטא רבות על 

גזירת הגיוס ודבריו עוררו הדים רבים בארץ 

 ובעולם וחיזקו את עולם התורה.
 

 מהי ההשקפה הנכונה?

בקונטרס שיצא בשנים האחרונות מלמד אותנו 

 הרב שליט"א את ההשקפה הנכונה בנושא:

ובעניותינו בכל דור ודור מחדשים השקפות נגד "

שבדורינו יש שאוחזים שיש ענין דעת ההלכה ועד 

שבן תורה יתהדר בפאה גויית ובלי זה אינו נקרא 

בשם בן תורה, ובית של בן תורה צריך שהאשה 

תהיה מקושטת ברחוב ברשות הרבים להיות 

  מכשול לכל עובר,

ואוי לדור שכך עלתה בימיו שמחדשים השקפות 

נגד כל דברי רבותינו בש"ס ובמדרשים על חובת 

 "צניעות האשה...

 
 רב יצחק יוסף שליט"אה

ויש שסבורים שאשה הלובשת "ועוד מובא שם: 

מטפחת אינה נמנית על המחנה החרדי וחושבים 

 ,זאת למעליותא לחבוש פאה נכרית

ועליהם יאות להליץ מ"ש במסילת ישרים )פ"ג( 

הראשונה היא וטעות השניה והיא קשה מן 

שמטעה ראייתם עד שרואים הרע כאילו הוא טוב 

ממש והטוב כאילו הוא רע ומתוך כך מעשיהם 

ומחזיקים מתחזקים הרעים כי אין די שחסרה 

מהם ראיית האמת לראות הרעה אשר נגד פניהם 

אלא שנראה להם למצוא ראיות גדולות ונסיונות 

מוכיחים לסברותיהם הרעות ולדעותיהם 

זאת היא הרעה הגדולה המלפפתם הכוזבות ו

 "ומביאתם אל באר שחת...
 

 אין מחלוקת בפאות בזמננו

: ' כתב הרב'ובהסכמתו לספר המיוחד 'דבר ה

"ראוי מאוד לחזק ענין זה ולהודיע בשער בת רבים 

חומר העניין, שגם הפוסקים שהקילו בפאה 

 נכרית, היו אלה בדורות הקודמים, 

בפאות של זמנינו העשויות משיער בטוב אבל 

טעם, לא היו מתירים... ולא לזה נתכוונה התורה 

, ועל זה לא שהצריכה לכסות את ראש האשה

 היתה צריכה התורה לומר ופרע את ראש האשה"

 

 עדכונים

 יוצא לדרך 'יחד'מיזם 

לאחר תקופה ארוכה שארגוני החיזוק מקבלים פניות 

רבות "אני רוצה שאשתי תלך עם מטפחת אבל קשה לה" 

או "אני מעוניינת ללכת עם מטפחת אבל לא נעים לי" 

וכדומה, בקו "מעל הטבע" מרימים את הכפפה ומכריזים 

על פרוייקט מיוחד בשם "יחד" שבו כל אחד או אחת 

יש קושי מהסביבה.  שמעוניין לעבור למטפחת ורק

 ישאירו הודעה בקו מעל הטבע. 

שימו לב שאין צורך להשאיר שמות אלא רק מספר טלפון, 

 שם הקהילה ועיר מגורים.

מטרת המיזם שתתקבל התמונה המלאה היכן ממוקם 

הציבור הגדול ביותר שמעוניין להחליף למטפחת וכך 

 בהמשך בס"ד יהיה קל יותר לעשות שינוי.

נשים תשארנה הודעה בקו מעל הטבע שמספרו 

073.383.5300. 

  074.796.2285גברים יתקשרו לקו ליבי ער שמספרו 

  בדברים נרגשים שיבותי היראשדם יהודי נשפך כמים: 

בימים אלו מתפרסם שוב מכתבם המרגש של גדולי ראשי 

הישיבות לאור המצב החמור בארץ ישראל שדם יהודי 

ושחובה עלינו להביא נשפך כמים אנשים נשים וטף, 

ו"לחזק הנשים  לשמירה עליונה על המחנה היהודי

 המחליפות למטפחת". המכתב המלא במערכת.

 דעת גדולים במהדורה חדשה

שזעזע רבים מבני התורה עם 'דעת גדולים'  הקונטרס

הציטוטים המדוייקים מדברי גדולי ישראל מכל העדות 

לקראת מהדורה חדשה בס"ד. בואו להיות שותפים עומד 

זכות קחת חלק מהעל ידי הנצחת יקיריכם וכך תזכו ל

העצומה של חיזוק מצות כיסוי הראש בקרב רבים מנשות 

 פרטי התקשרות בתחתית העלון. !ישראל

 תגובות

 הימים: כיצד נודה לקב"ה? 12אירן -מלחמת ישראל

שלום וברכה, אני קורא את העלון שלכם בשקיקה מידי 

שבוע ומאוד נהנה ממנו ואני בטוח שכך עוד רבים 

 וטובים.

ברצוני לעורר נקודה יסודית וחשובה, ברוך השם זכינו 

לניסים גלויים במלחמה הנוכחית עד שבס"ד כל 

האוייבים של עם ישראל נפלו עליהם אימתה ופחד 

 בתקוה שיפלו לעד.

השאלה היא מה אנחנו עושים עם זה? כיצד אנו מודים 

לקב"ה במעשים ולא במילים? הרי הקב"ה עשה איתנו 

ניסים מעבר לטבע ואת זה גם אומרים אחינו החילונים, 

כולנו הרגשנו קרבת אלוקים גדולה שעם כל הבומים 

החזקים, הפצועים וההרוגים )שחלק גדול מהם אינם בני 

ינו היתה אדירה ומיוחדת מעבר ברית( עדיין השמירה על

לכל התחזיות הקודרות, וכיצד אנו נמשיך בחיים 

 הרגילים הלאה כאילו כלום לא קרה?

ההצעה שלי היא פשוטה, שנראה לקב"ה שאנחנו אוהבים 

אותו על ידי חיזוק בכיסוי הראש, כל משפחה תוסיף כמה 

שיותר בלבישת מטפחת צנועה במקום הפאה, והכי טוב 

לעבור לגמרי למטפחת, וכך נקריב לקב"ה קרבן יקר מתוך 

בתקוה שתזכו להמשיך ולהוציא  אהבה פנימית ועמוקה.

 את העלון מידי שבוע עד ביאת משיח צדקנו בקרוב ממש.
 ידידכם. ב.י. בני ברק

 גם אתם מרגישים שהגאולה קרובה?

לעלון הקדוש, יש תחושה באוויר שהגאולה קרובה 

והמלחמה הזו היא חלק מתהליך הגאולה, וכאן אני 

ולא  -שואלת? בואו נשים יקרות ותניחו את הפאה בצד 

לפחות בתקופה הקרובה, למה  -משנה כיצד היא נראית 

הזוכים לראות את לכן לקחת סיכון שמא ח"ו לא תהיו בין 

 הגאולה?!

 מ.פ. )הפרטים המלאים במערכת(
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 דברי הגדולים

 רבי יצחק יוסף שליט"אהגאון  מרן הראשל"צ 
 שלום בית או שלום חוץ לבית?

אותם הטוענים שיהיה מותר ללבוש פאה  כנגד

נכרית בחוץ כדי 'שלא תתגנה על בעלה' ואם זה 

 ...מפריע למישהו אז ש'הגברים ישמרו על העיניים'

 דברים ברורים וממוקדים: )בקונטרס( עונה הרב

האם כדי שלא תתגנה על בעלה נתיר שתלך "

ברחובה של עיר בפאה ותכשיל בחורים רבים 

 ?!למשוך עיניהם ולהכשל באיסורים ח"ו 

ובאמת מי שבלאו הכי עיניו בחוץ ואין יראת ה' 

יוקדת בלבו ואין בלבו פחד ומורא מאיסור 

הסתכלות בנשים אף אם אשתו תתקשט בפאה 

נכרית תמיד יש פתח ליצר הרע להסתכל באחרות 

ומה יעזור אם אשתו לא תתגנה עליו הרי מים 

וע' בגמ' נזיר מה דהנזירה אינה )גנובים ימתקו... 

מתגלחת בעזרה שמא יתגרו בה פרחי כהונה 

והיינו אף בעזרה שהשכינה שורה אין לתת מקום 

  (ליצר הרע...

ולאותם המתירים לעצמם גם בפאה נכרית של 

זמנינו אין כוונתם שלא תתגנה על בעלה שהרי 

בביתה לובשת מטפחת ורק כשיוצאת לרשות 

 ...הרבים הולכת בפאה

 

 ?!יצר הרע לא שולט

יש מי שטען שהרי השערות אינן מחוברות לגוף 

ואם כן היצר הרע לא שולט בזה וראוי להתיר 

יביע 'שכידוע אביו מרן בעל ה ללובש פאה בחוץ,

אין אלו אלא דברי זצוק"ל כתב על טענה זו " 'אומר

נביאות, שהואיל והפאה מחוברת יפה לשערותיה 

אסור לצאת בה לרשות הרבים כי לא ינקו מהרהור 

 .עבירה המסתכלים בה בעוברה בראש כל חוצות"

והם דברים וכיוצא בזה כתב הרב שליט"א "

המוכחשים במציאות, ומוכחשים מפי רוב ככל 

 " הפוסקים

שהדבר אינו נכון מצד המציאות  ,ביאור דבריו

שעינינו הרואות שהדבר מושך את היצר הרע לא 

רק כמו השערות המחוברות לגוף אלא עשרת 

מונים עקב ההשקעה בשיער וסירוקו באופן 

 שיראה הכי טבעי שאפשר. 

א שלוכן הדברים מוכחים מפי רוב ככל הפוסקים 

חילקו את החילוק הזה ולא טענו שאין בזה יצר 

הרע, במיוחד גדולי הדור שליט"א שהתבטאו 

 בצורה חריפה וברורה על הפיאות של זמננו.

 

 מעשה: "יהיו לך ילדים"

 בגליון 'אור יצחק' שפורסםולסיום נביא מעשה 

"אברך אחד בעל בעמיו מ"אור עקיבא" : (172)

שנה ולא זכה לזרע של  15-שהיה נשוי למעלה מ

קיימא, הלה פנה אל מרן הגר"ע יוסף זצוק"ל 

וביקש ממנו שיברך אותו שיזכה לזרע של קיימא, 

הרב שמע את בקשתו ושאלו "האם אשתך לובשת 

פאה נכרית"? הלה ענה בחיוב. אמר לו הרב "אם 

נכרית אזי אני אברך תקבל שלא תלבש פאה 

 אותך". 

בתחילה נתקשה הלה מאוד לקבל קבלה זו בזמן 

שנה ואיך ישנה את חייו, אך  15-שחי כך יותר מ

הרב עמד על דבריו ואמר "תסיר את הפאה נכרית 

ויהיו לך ילדים". ואכן אשתו הסכימה לכך, הרב 

ברכם ויצאו ממנו בשמחה. והנה זה פלא! לא עברו 

ונתעברה אשתו ולאחר זמן נולדו ימים מעטים 

 "להם תאומים, בן ובת
 ו? שלחו לנציטוט מענייןיש לכם 

 פרטי התקשרות מופיעים בתחתית העמוד



 

 לנדא זצוק"לרמ"י הג: זי"ע החזו"א מרן  תלמיד

 

האם אינם  ..."מצאנו מחובתנו לעורר את החרדים לדבר ה'

חשים לענין של חילול השם רח"ל, ומה יאמרו דורות הבאים 

שכבר כלל לא יבחינו בין פרועת ראש לגמרי לכיסוי הראש עם 

ולחרפתינו מעשה שטן מצליח שמשכללים את ולצערינו  ,פא"נ

שתראה הפאה כמו שער עצמה ממש רח"ל, ה'  הפאה בכל מיני

 "ירחם
  'דעת גדולים' המלא, ניתן לקבל במערכת()המכתב מופיע בקונטרס 

 יוסף ליברמן זצוק"להגאון רבי 

  

"ואכן באיזה הרגש תעמוד האשה להדליק נרות שבת קודש 

בדחילו ורחימו, כשעל ראשה השיקוץ הזה, ואיך לא תבוש 

 לבקש רחמים מהשי"ת השונא כל הדבוק לע"ז. 

לכן חוץ ממה שפאות אלו מוקצות מחמת מיאוס כל השנה, 

וכמה תמוה ומכוער הוא, זוג פשיטא שמוקצות הן בשבת. 

ההולכים יחד ברחוב, הבעל בחזות חרדית, והאשה כמו בתולה 

 "פרועת ראש, ושניהם יחד צריכים כפרה
 (שו"ת משנת יוסף ח"ו, סימן ד, עמ')

 ניסים יגן זצוק"ל הגאון רבי 

  

"כשאנו מדברים על צניעות ואנו חושבים כל הזמן על הנשים 

החלוניות ברחוב ומרחמים עליהן... אולם צריך לזכור כי 

 התביעה מופנית בראש ובראשונה כלפינו!! 

לא אשכח את אותה הזדמנות בה שידלתי זוג חילוני מרמת רמת 

"הרב אתה מתכון שאנחנו גן לחזור בתשובה והבעל אמר לי 

נהיה כמו החרדים האלה, שהנשים שלהם הולכות כמו מיטב 

האופנה ו"כאילו" בצניעות? כמו הנשים האלה שחובשות פאה 

נכרית שנראית יותר טוב משיער טבעי? הרי זו צביעות ממש!" 

 הוא אמר ואני התביישתי!! -
 (11)מכתב הרבנים מתשרי תשע"ד, בקונטרס סגולה מכל העמים עמ' 

 גבריםל קווי חיזוק
 074.796.2285                 ליבי ער

 073.347.9287        דברי רבותינו

 074.796.2328   הישכם אוהבים

 02.6647979   156ש. סוד החשמל

 נשיםל קווי חיזוק

 02.994.5047  בראש ובראשונה

 073.383.5300           מעל הטבע

 03.306.5636             בראש אחד

 

 : נציב השבוע
 

 בעילום שם •
 ממש! בקרוב כל הישועות

 מוקד השידוכים הארצי

 למעוניינים בכיסוי מטפחת בלבד

074.796.4285 
השאירו פרטים ושדכנים מנוסים 

 יחזרו אליכם במקרה של התאמה

 מוקד התפילות
מייחלים לשינוי בביתכם אך 

שמכם ללא הצלחה? שלחו את 

ושם האם ובל"נ ת"ח יתפלל 

 עבורכם ללא תמורה!

 שליט"אעמרם פריד הגאון רבי 

 

: "יש הטוענים שללכת עם מטפחת במקום שלא נהוג כך שאלה

 זה חוסר צניעות כיון שזה מעורר תשומת לב?

: "אין בזה שום טענה, אם האשה לבושה תשובת הרב שליט"א

בצניעות והיא הולכת במטפחת צנועה שמכסה טוב את כל 

ח"ו, המכשול של הראש, אז אין בזה שום טענה, וגם אם יסתכלו 

 ההרהור בזה הוא הרבה פחות מאשר אם היא תלך בפאה".
 (4עמ'  5)דברי הרב המלאים בגליון ושכנתי 

 שליט"איהודה יוספי הגאון רבי 

 

שואלים אותי  !?האם הן יודעות איזה חילול ה' נורא יש בזה

חילונים, מה אתה מדבר על צניעות, ומה עם הנשים בבני ברק? 

 זו צניעות?!,  - מתלבשות בחתונות? איזה פאות?!ואיך 

ואני עונה להם, שבגיהנם עוד לא כל המקומות תפוסים, יש 

מספיק מקום גם לחצופות האלו, בשמים לא ישמעו שום 

תרוצים!! כי ב"אבות" נאמר "אחד שוגג ואחד מזיד בחילול ה' 

מיידי!! לכן חייבות  -ואין מקיפין בחילול ה' אלא העונש ר"ל 

ה, ולהסביר נשים להתארגן ולהוכיח נשים אלו וכמובן בצורה יפ

להן שהן שורפות את העיר והן מביאות אסון על עצמן ועל עם 

 ישראל כולו.
 )מה זאת עשה אלוקים לנו עמ' מג(

 אריה שכטר זצוק"להגאון רבי 

 

"לקחו מספר יהודים שרצו לקרבם לתורה ומצוות לחתונה 

חתונה יהודית מהי וכך ירצו יותר להתקרב חרדית בכדי שיראו 

לדת, בעת שהגיעו והתבוננו הללו באותה חתונה אמרו, 'זה 

דומה לשלנו, מזה אין אנו מתלהבים, אם הן הולכות בפאות 

 כאלה ולבוש כזה הרי הן ממש מתדמות לנו' והיה קשה לקרבם"
 (דבר ה עמ' רס)

 JDN  ,ם-"קהילת יעקב" ימוסדות קו ההלכה, לומדים כהלכה,  ,דרשותמונות: ויקיפדיה, ענפים, 

 

 האם מטפחת גורמת לחילול השם או חוסר צניעות?


